



CHAMBRE DES COMMUNES
HOUSE OF COMMONS
CANADA

Patricia Lattanzio

Députée / Member of Parliament
St-Léonard -St-Michel



Official statement by the MP

Our government knows that the economy relies heavily on small and medium size businesses (SMB) and, for this reason created last year a winning tax environment for them by reducing their tax rate to 9%. With the reduction, Canada had the most beneficial tax rate for small businesses in the G7. Unfortunately, while our economy was striving, the pandemic disrupted our activities as well as those for SMBs.

The COVID-19 pandemic has caused a lot of anxiety for small businesses across the country and especially for their employees. During this Small Business Week, it's important that we showcase the businesses that serve our communities and highlight our government announced programs that will support these businesses during the second wave of the virus.

The first of these programs is the new Canada Emergency Rent Subsidy (CERS). This innovative rent subsidy will help struggling businesses, charities and non-profits by subsidizing their rent expenses up to a maximum of 65%, until December 19, 2020. As promised in the throne speech, companies that must temporarily close their doors due to a mandatory public health ordinance can also receive an additional subsidy to the CERS at the rate of 25%.

This program is one of many initiatives put forth by our government to support our small and medium-sized businesses during this difficult time. Thanks to the Canada Emergency Wage Subsidy, the Canada Emergency Business Account, and the Canada Emergency Commercial Rent Assistance; several businesses continue to rehire their employees and resume their operations. These measures combined will undoubtedly set up small and medium size businesses in Saint-Léonard–Saint-Michel as well as those throughout Canada to be the major engines of our economic recovery.

Patricia Lattanzio

MP of Saint-Léonard–Saint-Michel

Ottawa

Pièce 704, Édifice Justice
Ottawa (Ontario)
K1A 0A6
Tél. : 613-995-9414
Télééc. : 613-992-8523

Circonscription

8370, boulevard Lacordaire
Saint-Léonard (Québec)
H1R 3Y6
Tél. : 514-256-4548
Télééc. : 514-256-8828

Ottawa

Office 704, Justice Building
Ottawa, Ontario
K1A 0A6
Tel.: 613-995-9414
Fax: 613-992-8523

Constituency

8370 Lacordaire Blvd
Saint-Léonard, Québec
H1R 3Y6
Tel. : 514-256-4548
Fax: 514-256-8828

Patricia.Lattanzio@parl.gc.ca
www.parl.gc.ca



CHAMBRE DES COMMUNES
HOUSE OF COMMONS
CANADA

Patricia Lattanzio

Députée / Member of Parliament
St-Léonard -St-Michel



Déclaration officielle de la députée

Notre gouvernement sait que l'économie repose sur les PME et c'est pourquoi nous avons créé un environnement fiscal gagnant pour nos petites entreprises en réduisant leur taux d'imposition à 9% en 2019. Grâce à cette réduction, le Canada obtenait le taux d'imposition le plus avantageux pour les petites entreprises dans le G7. Malheureusement, alors que l'économie battait des records, la pandémie est venue perturber nos activités, celle des PME au premier plan.

La pandémie de COVID-19 a provoqué beaucoup d'anxiété dans les petites entreprises de tout le pays et surtout pour leurs employés. En cette Semaine de la petite entreprise, il est plus important que jamais que nous mettions en valeur les entreprises qui desservent nos communautés et que nous contribuions à promouvoir les soutiens récemment annoncés qui aideront ces entreprises pendant la deuxième vague du virus.

Le premier de ces soutiens est la nouvelle Subvention d'urgence du Canada pour le loyer (SUCL). Cette subvention au loyer innovante aidera les entreprises, les organismes de bienfaisance et les organismes sans but lucratif en difficulté en subventionnant leurs dépenses de loyer jusqu'à un maximum de 65 %, et ce jusqu'au 19 décembre 2020. Comme promis dans le discours du Trône, les entreprises qui doivent fermer temporairement leurs portes en raison d'une ordonnance de santé publique obligatoire peuvent également recevoir une subvention complémentaire à la SUCL au taux de 25 %.

Ce programme rejoindra les autres initiatives que notre gouvernement a mis sur pied pour soutenir nos petites et moyennes entreprises pendant cette période difficile. Grâce à la subvention salariale d'urgence du Canada, le compte d'urgence pour les entreprises canadiennes et la subvention d'urgence du Canada pour le loyer commercial, plusieurs entreprises ont pu et pourront réembaucher leurs employés et reprendre leurs activités. Toutes ces mesures combinées aideront sans doute les PME de Saint-Léonard-Saint-Michel ainsi que les PME du Canada à être des moteurs importants de la relance économique.

Patricia Lattanzio

Députée de Saint-Léonard-Saint-Michel

Ottawa

Pièce 704, Édifice Justice
Ottawa (Ontario)
K1A 0A6
Tél. : 613-995-9414
Télééc. : 613-992-8523

Circonscription

8370, boulevard Lacordaire
Saint-Léonard (Québec)
H1R 3Y6
Tél. : 514-256-4548
Télééc. : 514-256-8828

Ottawa

Office 704, Justice Building
Ottawa, Ontario
K1A 0A6
Tel.: 613-995-9414
Fax: 613-992-8523

Constituency

8370 Lacordaire Blvd
Saint-Léonard, Québec
H1R 3Y6
Tel. : 514-256-4548
Fax: 514-256-8828

Patricia.Lattanzio@parl.gc.ca
www.parl.gc.ca